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Verslag 3e Platformvergadering FACT-jeugd  

van 9 september 2022 – 12.00-13.30 uur 
 
Van  :  Karin Bonouvrie, ondersteuner Platform Fact Jeugd 
Aanwezig :  Nynke Frieswijk (voorzitter namens Accare) en Marnix Kolder (Accare), 

    Annerieke Horlings (Karakter), Lotte Knoops, Daphne de Leede,  
                          Anneloes Nieboer, Wobke Mulder, Inge van Dillen en Karin Aarts (allen 
                          Fivoor) Francoise Wttewaall (Mentrum) Twiggy Lejeune (Kenter 
                          Jeugdhulp), Bart Kreukels en Marleen Baeten (beiden Amarant), Lizet 
                          Gerrits (Arkin), Loes van den Tillaar (GGZ Oost brabant) Diana van der  
                          Koppel (Accare), Anne Oosterling (Karakter), Diana Klappe-van Diermen 
                          en Ans Dekker (beiden Gezins FACT Pluryn), Sanne Hellenbrand 
                         (Mondriaan), Lizet Gerrits (Arkin) Lizbeth Kappel (Yulius) en Karin 

   Bonouvrie (ondersteuner) 
    

Afwezig : Nellieke de Koning (Levvel), Bort Hartog (Accare) Saskia Wijga (GGZ 
                          NHN), Kaylee Reijerink (F-ACT Jeugd Twente), Nico Beuk (GezinsFACT 
                          Pluryn), Xander Scholte (Reinier van Arkel), Wilma Zwanepol  
                          (Fivoor), Irene Hegeman en Femke Wienen-Hellewege (beiden 
                          Karakter), Norbert Scheepers (GGZ Friesland), Kristel Noordegraaf 
                          (Fivoor) Charlotte ten Brinck (Kenter Jeugdhulp), Karolien Vonhogen 
                          (Pro Persona), Jedidja Trip (VNN), Juna van der Poort (Mondriaan) en  
                          Liesbeth de Lange (Arkin), Charles Silvester (Youz), Anne van der Aa en 
                          Mirte Smeulders (beiden GGZ Oostbrabant) 
                           
Gast   :  Hans Kroon 
  
Status:    vastgesteld d.d. 2 december 2022 
 
1.Opening en vaststellen agenda, evt. opmerkingen van voorzitter of Platformleden 
(12.00-12.20 uur) 
Voorzitter Nynke Frieswijk heet iedereen (24 deelnemers) van harte welkom en opent de 
bijeenkomst. Anne van der Aa (GGZ Oostbrabant) is niet in de gelegenheid om zichzelf 
voor te stellen i.v.m. een crisis. Gestreefd wordt door de voorzitter om ca. 13.00 uur af te 
ronden. 
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De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
2. Ervaring Resourcegroepen / JIM (12.20-12.45 uur) 
2a Update vanuit Kenter Jeugdhulp 
Twiggy Lejeune van Kenter Jeugdhulp geeft een korte update qua positieve ervaringen 
en hobbels op de weg. Ook is er ruimte voor het stellen van vragen. Idem bij Accare 
kwam JIM moeizaam van de grond, terwijl Accare in theorie enthousiast is. 
 
In december zaten we nog vast in nasleep van coronaperiode en hoe start je weer op? 
Er was nog de angst om met grote groepen samen te zitten. In samenspraak gekeken 
met wachtfunctionaris. Wat kunnen we als winst zien en wat als knelpunten waar we 
tegenaan lopen na corona. Sinds de training en implementatie is er toch structureel meer 
volgens de visie van empowerment van het systeem werken zodat we dat echt 
meenemen ook al lopen we tegen zaken aan om iedereen bij elkaar te krijgen. Er is veel 
meer vanzelfsprekendheid gekomen om ouders en netwerk van cliënt direct te 
betrekken.  
 
Knelpunten zijn het tijdschrijven, niet systemisch en structureel genoeg werken, komt 
door nieuwe medewerkers die training niet gehad hebben en getrainde collega’s die 
elders gaan werken. Die kar trekken voor select groepje van 5 mensen wordt zwaarder. 
Weer opnieuw een basistraining doen voor nieuwe medewerkers en dan bekijken hoe we 
verbeterpunten aanpakken en intervisie opstarten. 18+ hoe doe je het met je indirecte tijd 
wil Twiggy weten. 
 
Fluctuaties in team waardoor kennis weer uitdunt. Indirecte tijd die je niet weg kunt 
schrijven, het niet genoeg methodisch kunnen werken. Primair proces staat wel. Toen zij 
RACT training deden dachten we zo werken we al. Het wordt beter neergezet. 
Op lange termijn moet RACT natuurlijk juist minder tijd kwijt zijn aan de behandeling, 
maar het duurt lang voordat de hulpverlener het bereikt heeft.  
 
Twiggy heeft haar team methodiek werkend gekregen. De 5 collega’s en Twiggy uit haar 
team zijn dan de enige die volgens RACT werken en is het een uitdaging om niet terug te 
vallen in oude patronen. 
Directe tijd met systeem is duidelijk. De indirecte tijd is het plannen, mensen bij elkaar 
krijgen, organiseren van een ruimte etc. De indirecte tijd kan je niet schrijven. 
 
Nynke heeft veel 18+ bij Accare, zij ondervindt er geen last van. Lizet Gerrits (Arkin) 
heeft er ook last van. Bart Kreukels begrijpt planning / reistijd en vraagt zich ook af hoe 
we het financieel geregeld krijgen. 
Bij Lizbeth Kappel in Tilburg Dordrecht werkt het minder. Declareren het wel gewoon. 
Een heel fijne secretaresse die regelt de planning. Hoeven het daardoor niet zelf te doen. 
Lizbeth Kappel vraagt hoe je het kan registreren als je de cliënt niet ziet, dat is toch 
indirecte tijd? Lizbeth schrijft zoveel mogelijk weg van indirecte tijd, reistijd kan niet 
gedeclareerd worden, wel planning etc. Wij proberen er zoveel mogelijk directe tijd van te 
maken, door de acties te mailen of te appen naar de cliënt.  
Het ligt ook aan discipline mix zegt Lizbeth Kappel. Regiebehandelaar is beter declareer 
baar dan bijv. specialistisch ambulant gezinsbehandelaren, omdat de RB meer vanuit 
kantoor werken en de s-agbers naar de klanten toe gaan. Met alle reistijden, ook als je 
no shows hebt. Lizbeth haar team is nog zoekende.  
Het is breder dan dit, het sijpelt door. Een ZM beoordelen, eerst 3 kwartier aan de 
telefoon, en politie die cliënt niet wil ophalen. Je voelt de druk om daarna weer een 
gezamenlijk gesprek te regelen, terwijl het allemaal indirecte tijd is. 
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18+ wachtlijsten stromen vol, zorg wordt te duur. Deze methodiek zegt meer dat we ons 
gaan richten op wat er is, deze visie wordt gesteund. Maar het wordt niet betaald dus je 
moet het zelf blijven redden. Je wilt ook zorgverzekeraar aan tafel hebben om mee te 
denken. 
Hans spreekt 10 oktober VGZ Zorginkopers en vraagt dan na of iemand bij Platform Fact 
Jeugd wil aansluiten bijv. 2 december. Actie Hans Naschrift: Marjon Diepenhorst van 
VGZ schuift 2 december direct na 13.00 uur aan. 
Charles Silvester doet dan ook zijn verhaal en Twiggy neemt dan ook Paul mee. Lizbeth 
Kappel vraagt intern na of iemand wil aansluiten bij dat overleg van 10 oktober omdat 
VGZ grote aanbieder in Zuid-Holland is. Actie Lizbeth 
 
FACT jeugd Groningen stad  heeft pilot gestopt. Als je JIM structureel in wilt zetten moet 
je wel het hele team scholen. Je gaat het niet redden als maar 1 of 2 personen 
enthousiast zijn, vaste manier van werken, het moet in primaire proces geborgd zitten. 
 
2b.Welke organisaties en teams willen meedoen aan Resourcegroepenonderzoek? Hans 
Kroon (Trimbos) + allen 
Er lopen 2 ontwikkelingen tegelijk. Er is onderzoek naar volwassenen gedaan waar Hans 
ook bij betrokken was en wat heel mooie sterke effecten heeft laten zien vooral met 
empowerment, waardoor de behoefte ontstond om dit ook bij jongeren te gaan doen en 
de vertaalslag naar jongeren te maken, waarbij JIM los moet blijven bestaan. Met een 
inhoudelijke groep mensen (Levi van Dam, Eva Leeman, Frits Bovenberg, Nynke 
Frieswijk, Alice Broersma en Gerdien Kienhorst) zijn we bezig om een Handboek te 
schrijven over inzet steunnetwerk bij jongeren, waarbij zowel kracht van resourcewerken 
als JIM meegenomen wordt. – we gaan niet meteen aan de slag, eerst wie en wat. 
 
Wat gaan we eerst doen? Nynke, Hans en Niels (Mulder) hebben van de week overleg 
gehad. Het liefst willen we starten met een kwalitatieve-implementatie studie, om te 
kijken hoe dat bij jongeren er uit moet zien. Hoe tackle je de uitdagingen zoals 
belemmeringen bij invoeren en stap 2 zou zijn om de inhoudelijke methodiek die je hebt 
ontwikkeld een nieuwe naam te geven en die te onderzoeken bij grotere groep van 
teams. 
 
Een combinatie maken en dan pas onderzoeken, dat is de wens. Moet je eerst goed 
kijken of JIM en Resourcegroepen compatibel zijn of moet je direct aan de slag met 
Resourcegroepen en dan zie je wel waar je tegenaan loopt zegt Hans. 
 
Annerieke Horlings staat vanuit Karakter al even in de wacht om mee te doen met het 
onderzoek en wacht op start. We zijn aan het zoeken wat bij ons past. Nynke meldt dat 
we juist niet willen verdunnen, de huidige situatie doet dat wel. Het doel is echt om te 
komen tot gezamenlijkheid.  
 
Ans Dekker (Gezinsfact Pluryn) vraagt wat je er tegen zou hebben om JIM niet in te laten 
voegen. JIM heeft heel duidelijk uitgewerkt. Eigen netwerk is verwerkt in Resourcegroep. 
Er zijn veel jongeren die geïsoleerd leven, wie blijft er de rest van je leven naast je staan.  
 
Twiggy (Kenter Jeugdhulp) geeft aan dat bij JIM methodiek deze JIM wordt uitgekozen 
door cliënt zelf en spreekt JIM namens cliënt. Bij Resourcegroep, wordt cliënt zelf 
verwacht op die plek te zitten. Dealer zat bijv. ook aan tafel.  
 
Naast ouders, lukt het goed om iemand anders uit netwerk te krijgen zoals bijv. de 
buurvrouw. Het voortraject duurt best wel lang. Wie zijn belangrijk om bij 1e overleg te 
zitten. Je wil liever met te veel mensen aan tafel zitten dan te weinig. 
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Ans Dekker vertelt over ‘geweldloos verzet’ daar werkt Pluryn ook veel met 
netwerkberaad i.v.m. veiligheid en bodemeisen van het gezin. Het is niet alleen JIM, 
maar ook vanuit NVR en SOS.  
Bij Pluryn is er ook een werkgroep geweest (eerder gezinsbenadering). Er zijn meerdere 
stromen in jeugd.  
Vanuit SOS of ‘geweldloos verzet’ (ook opa, oma en neef) zit je er dichtbij, bij 
Resourcegroepen maak je het veel breder zeggen Twiggy en Ans. Bijv. muziekleraar 
erbij. 
 
Ans Dekker heeft te weinig patiënten per team. Diana van Diermen (tevens van 
Gezinsfact Pluryn) vertelt dat Pluryn 18+, 80 procent is jonger dan 18. 16 jaar is 
gevraagd van Resourcegroepen.  
 
Annerieke Horlings (Karakter) wil z.s.m. starten. We komen er bij Annerieke op terug of 
starten we met Karakter, willen alle teams van Karakter tegelijk starten? Fact team 
Zwolle Karakter wil direct starten.  
Lizet Gerrits (Arkin Jeugd) heeft 2 teams die willen en 2 in beraad. Hans heeft contact 
met Pauline Vahl (Arkin Jeugd) gehad, die was heel enthousiast.  
 
In het huidige plan met 20 teams meedoen, bijv. 4 teams 2 die mee gaan doen en 2 die 
niet mee mogen doen. Dat design van onderzoek maar kan in de praktijk lastig zijn. 
Aanvullende financiering wordt gevraagd. Misschien kijken met teams die willen starten, 
hoe wordt aanvullende financiering geregeld, gemeentes bij betrekken om methodiek 
van de grond te krijgen. Zorgverzekeraars zijn minder coulant rondom 18+ groep.  
 
Bart Kreukels (Amarant) als je kiest voor een tussenstap zowel kwalitatief als een 
basisstudie, kunnen jullie kort toelichten hoe dat eruitziet en wat onze bijdrage zal zijn 
vooruitlopend op het onderzoek? Gemengde inhoudsvorm.  
We gaan er als team mee aan de slag legt Hans uit, wat je als team merkt doordat het 
heel erg compatible is en kan je beschrijven wat we als methodiek doen. Waar loop je 
tegenaan is wel fijn voor onderzoeker om te weten. 
 
Gaan we gelijk het grote onderzoek starten of maken we er een tweetrapsraket van? We 
neigen naar de tweetrapsraket, eerst de kwalitatieve implementatiestudie en dan een 
groot onderzoek. 
Hans en Nynke blijven zo nog even hangen om e.e.a. te bespreken.   
 
Onderwerp terug laten komen op 2 december. Actie Karin 
 
 
3. Netwerkpsychiatrie (12.45-12.55 uur) 
Waar loop je tegenaan met samenwerking in de keten? En vooral hoe zorg je ervoor dat 
het goed verloopt? 
Verslavingszorg – die vindt Nynke ook ingewikkeld. Waar zitten kwetsbaarheden van de 
keten van fact? Of loopt het goed?  
 
Marleen Baeten (Amarant), heeft gemixte teams 18- en 18+. Als er crisisopnames nodig 
zjin, dan werken we samen met ggz en die doet dan een beoordeling en financiert dan 
een crisisopname omdat Amarant vanuit 18+ door de Zorgverzekeringswet wordt we 
gefinancierd. Soms loopt samenwerking met gemeente heel goed en soms spelen er 
verschillende belangen bij 18+. Bij verslavingszorg hebben we ook wel verslavingsarts in 
dienst, dat is helpend. Het loopt goed bij 18+.  
 
Twiggy, ZPM het levert meer problemen op dan dat het je meer duidelijkheid geeft, het is 
een verantwoordelijkheidsitem. De groep 18+ wordt lastiger. 
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ZPM op agenda zetten voor themabijeenkomst? Vraagt Nynke. Lizet vindt het een goed 
idee, inhoudelijk 2 psychiaters. Lizet denkt dat het goed thema is. ZPM of 
Netwerkpsychiatrie. Lizbeth Kappel is over beide onderwerpen enthousiast. Heeft met 
Netwerkpsychiatrie minder problemen. Nynke gaat met Bort Hartog overleggen welke 
sprekers goed zijn voor deze 2 onderwerpen. Wordt vervolgd. Actie Nynke/Bort 
 
 
4. Caseload + aantal fte’s per organisatie (12.55-13.10 uur) 
Huiswerk: ga svp in eigen organisatie na wat jullie caseload is en hoeveel fte’s er per fact 
jeugdteam zijn. 
Door het CCAF wordt het heel goed uitgeplozen. Er wordt wel hoog op gescoord, op dat 
item. Wordt het getoetst of het goed aantal is. 
 
Nynke zegt 100 voor 7 fte staat in de modelbeschrijving fact jeugd. In de praktijk is lager 
beter, als het maar niet meer is.  
 
Iedereen zet het op de mail voor aantal cliënten en fte. Het fluctueert heel erg, Nynke wil 
het realistisch plaatje van vandaag. Over half jaar vraagt Nynke het opnieuw. Actie 
Nynke 
 
Wanneer er binnen teams bepaalde richtlijnen / streefaantal wordt gewerkt / wat zou 
eigenlijk de bedoeling zijn en hoe staat jouw team er dan op dit moment voor?  
 
Gewenste gegevens zijn: 
Aantal cliënten, aantal fte en aantal caseload.  
Iedereen geeft dit aan Karin Bonouvrie via de mail door. Actie allen 
 
 
5. Verslag Platformvergadering d.d. 13 mei 2022 
- Actielijst 
Wordt besproken en verwerkt in actielijst.  
Ideeën themabijeenkomst wordt aangekaart. 
 
Aantal aanmeldingen Fact Jeugd dag 7 oktober. Medio augustus is uitnodiging 
verzonden. Oproep om vanuit eigen teams deelnemers te verzamelen en deze namen 
aan te laten melden.   
 
6. WVVTK en sluiting 
Verder heeft niemand iets voor rondvraag. ZPM of Netwerkpsychiatrie als 
themabijeenkomst onderwerp. 
En terugkoppeling Charles Silvester resourcegroepen 2 december. 
 
Volgende bijeenkomst is de Platformvergadering Fact Jeugd op vrijdag 2 december 2022 
van 12.00-13.30 uur  
 
 
 
 
 
 Acties Wanneer Wie 
1.  ‘lessons learned’ verzamelen en het een 

‘groeidocument’ laten worden en deze met elkaar 
blijven onderhouden zodat wij nieuwe leden iets te 
bieden hebben. 

doorlopend allen 
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2. Ideeën themabijeenkomst:  

- ZPM of Netwerkpsychiatrie (Nynke en 
Bort bespreken welke 2 psychiaters 
uitgenodigd kunnen worden) 

- Samenwerking verschillende reguliere 
zorgpartijen met bijv. reguliere 
verslavingszorg, wanneer schakel je over 
vanuit FACT naar de reguliere 
verslavingszorg? (Kristel Noordegraaf), 
Wil iedereen meedenken wie we kunnen 
uitnodigen? 
 

 
 
17 februari of  
2 juni 2023? 
 
 

 
 
Nynke en 
Bort 
 
 
 
 
 
allen 
 

3. Overzicht Fact Jeugd teams per provincie 
doornemen/aanvullen/wijzigingen aan Karin 
doorgeven. 16/6 laatste versie verspreid met 
verzoek om wijzigingen door te geven.  
 

Doorlopend allen 

4. Als je tips hebt voor digitale platforms deel die 
met Karin zodat we het bereik goed kunnen 
uitbreiden.  
 

doorlopend allen 

6. Meedoen aan Resourcegroepen-onderzoek? 
- Lizbeth Kappel (Yulius) bespreekt het 

intern nogmaals of zij mee kunnen doen. 
- Indien tekort aan teams poliklinieken 

laten aanhaken en binnen eigen 
organisaties het breder uitzetten. 

 
GGZ Oostbrabant (controlegroep?), Karakter, 
fact zwolle, arkin, Accare,  
 
Fivoor + Kaleigh wil even wachten totdat helder 
wordt / concreter uit gaat zien. 
 
Hans Niels  en Nynke concreet 
onderzoeksvoorstel komen.  
 
 

 
2 december  

 
Lizbeth 
Kappel 
 
Allen 
 
 
 
 
 
 
 
 
Hans/Niels 
 
 
 

7. Aantal caseload, aantal cliënten, aantal fte 
doorgeven vanuit eigen organisatie aan Karin. 
Nynke vraagt het in 17 februari 2023 opnieuw. 
 

Voor 1 november 
 
17 februari 2023 

Allen 
 
Nynke 
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